
 
 
 
 

ЗАКОНИ САКРИВЕНИ  
И ОД КОМИСИЈА ЗА ИЗРАДУ ЗАКОНА 

Чорбу запржили Попов и Лазаревић 
 
         Штампа је протекле недеље била препуна текстова о новом Закону о основној 
школи (о основном образовању и васпитању), па се могао стећи утисак да се ради о 
готовој ствари. Нешто мање било је речи о Закону о средњем образовању и 
васпитању и тек понешто о Закону о образовању одраслих. Како је наш Синдикат 
заинтересован и за овај школски закон и како су његови представници у Комисији 
за израду поменутог и иних закона, јасно је да смо трагом тих информација 
покушали да дођемо до текста тог Закона, односно до његовог предлога или нацрта.  
         Нажалост, из кабинета помоћника министра школског, задуженог за 
примарни ниво образовања, мр Желимира Попова, предлог Закона ни до данас 
нисмо добили, па чак Предлог није пристигао ни на адресе чланова помињане 
Комисије, који су, по логици ствари, требали бити коаутори тог заједничког посла. 
Неслужбено, али ипак са великим процентом тачности, сазнали смо да су аутори 
поменутих закона господа официјелни помоћник министра Желимир Попов и еx 
помоћник министра Богољуб Лазаревић, који су те законе писали и који су се 
трудили да послом не оптерећују чак ни чланове Комисије које је именовао 
министар Обрадовић, а који представљају све заинтересоване стране у поступку 
доношења Закона, из разлога што су проценили да би им чланови Комисије могли 
само одмагати (!) и успоравати их да реализују своје идеје, заборављајући при томе 
да је посао око писања закона заједнички посао и да и синдикати (запослени) и 
стручна јавност и родитељи и послодавачка удружења.... имају право да кажу шта 
мисле о Закону који се односи на основно, за све обавезно, образовање, као 
уосталом што имају право и да изразе свој став кад је у питању средње стручно 
образовање и основно и средње образовање одраслих. 
         На тај начин су стручна и друга јавност, синдикати и остали запослени 
доведени у заблуду, пошто смо сви, између осталог, могли прочитати да ће се у 
школама организовати једносменски рад, а што, најблаже речено, личи на 
„квадратуру круга“. У истој равни су и нека друга решења које је г-дин Попов 
износио у јавности, попут оних да ће Министарство увести жуте аутобусе, односно 
решити проблем малих школа организованим превозом у школе које преживе нову 
мрежу школа, увести бесплатан продужени боравак за I циклус и/или да ће свој 
деци бити обезбеђен топли оброк, односно исхрана. Очито је да је у том обраћању 
јавности уствари изнет читав низ размишљања, а не већ готових решења, јер и 
даље је питање како би то уопште било могуће реализовати у датој ситуацији, када 
се у неким школама настава одвија у три, па чак и четири смене и ко би то требао 
обезбедити средства за те обавезе, када је потпуно јасно да Министарство тај новац 
нема, као и да би пребацивањем тих обавеза на локални ниво то само била обавеза 
коју нико не би ни платио. 
         Синдикат у сваком случају подржава и увек ће подржавати сва решења која 
воде рационалнијем и одрживом школском систему, пошто је нама одавно јасно да 
је овакав систем неодржив, али је свестан да је редослед корака погрешан и да 
најпре треба решити питање својине над објектима, начин финансирања 
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образовања, извршити децентрализацију управљања и финансирања образовања, 
донети критеријуме који се могу применити и тек онда ући у причу коју су ових 
дана износили у јавност помоћник министра Попов и саветник Лазаревић, јер ће у 
противном све то остати једна лепа прича, пуна лепих идеја, а која неће бити 
реализована из потпуно прагматичних разлога, па чак ако овај школски закон и 
друга два буду донета, како Министарство планира, до краја ове календарске 
године, као што је много извесније да ће остати нереализована и сладуњава прича 
да се овим Законом жели ђацима олакшати школовање, пошто смо и сами сведоци 
све већих ионако превеликих оптерећења, која дочекују основце сваке године, од 
сликања, вајања, разних „рука у тесту“, изборних спортова, хора, оркестра, шаха, 
веронауке, грађанског васпитања, секција, припрема за такмичење, допунске и 
додатне наставе, различитих курсева, од глуме, балета и разноразних светских 
језика,... 
         Управо ради тога, Синдикат је захтевао да се активно укључи у израду закона, 
како би допринео да се у Закон уграде решења која су реална и која се могу у 
догледно време реализовати, а не која су бледа копија неких решења која су 
помоћници министра и други који су им помагали у изради Закона видели негде у 
„белом свету“. Ваљда је, ипак, свима јасно да нема таквих решења која се могу 
накалемити на овако бедну ситуацију као што је у нашој земљи и која могу бити 
реализована уз овако брутално низак проценат издвајања БДП за образовање, науку 
и истраживање. 
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